
XVII sesja Rady Miejskiej w Gubinie VIII kadencji  

dnia 8 maja 2020 r.  
 

I Otwarcie sesji.  
Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XVII sesję Rady Miejskiej i przywitał obecnych na 
sesji.   
Obecnych 14 radnych na stan 15.  
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  
 

Minutą ciszy uczczono pamięć radnego Janusza Jażdżewskiego. 
 

Przewodniczący poinformował, że w dniu dzisiejszym obchodzimy 75 rocznicę zakończenia                 
II Wojny Światowej. Dzień szczególny nie tylko dla żyjących świadków historii, ale dla 
wszystkich, którzy kochają wolność i mogą  się nią cieszyć. Dzięki bohaterskiej, heroicznej walce 
na frontach Europy i świata. Składamy hołd ofiarom II Wojny Światowej. Pamiętajmy                                    
i przekazujmy pamięć o tych wydarzeniach kolejnym pokoleniom.   
 
II Informacja Burmistrza na temat działań podjętych od ostatniej sesji. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
R.Woszak - prosi o rozwinięcie tematu dotyczącego linii kolejowej  
Burmistrz - był apel aby doinwestować linię kolejową. Są plany, które do tej pory omijały Gubin. 
Wystosowaliśmy pismo aby rządowe plany obejmowały też Gubin.  
H.Wojnicz - jeśli są zamiary aby pociągnąć linię kolejową od Krosna Odrz. do Gubina, to jakie 
są przewidziane zasady współpracy ze stroną niemiecką? 
Burmistrz - docelowo strona niemiecka jest zainteresowana tym połączeniem i aby ono było co 
najmniej do Guben, jak nie dalej. Ze stroną niemęcką rozmawiamy o pociągu wodorowym. 
Możliwe jest pozyskanie środków z UE. Zobaczymy, co będzie możliwe.  
K.Zdobylak - 12 marca br. miało odbyć się spotkanie w Guben z wszystkimi partnerami, ale z 
powodu pandemii, spotkanie zostało przełożone na jesień.  
Z.Bołoczko - ma informację, że ta linia kolejowa jest planowana przez stronę niemiecką i aby 
było połączenie na trasie Lipsk - Poznań. Może trzeba iść w tym kierunku.  
Burmistrz - potwierdza, że jest projekt i jest taka koncepcja. Ten projekt dostał nawet nagrodę 
w Berlinie. Powstała grupa robocza w Guben w euroregionie.  
M. Rogiński - zapytał o częściowe otwarcie żłobka i przedszkoli w naszym mieście i czy 11 maja 
br. nie jest to za wcześnie? 
Burmistrz - to jest jakby pierwszy etap odmrażania gospodarki. Przedszkola nie będą musiały 
pracować na pełnych obrotach i nie będzie potrzebna pełna obsada. Traktujemy to jako 
sprawdzian i jako próbę. Jest takie zapotrzebowanie i taka jest oczekiwanie mieszkańców.     
 
III Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej na temat działalności Komisji 

w okresie między sesjami. 
 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - Tomasz Romanowski - komisja spotkała się raz 
celem zaopiniowania projektów uchwał na dzisiejszą sesję oraz wysłuchano sprawozdania dot. 
oceny zasobów pomocy społecznej   
 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska - Teresa Opara 
- komisja spotkała się raz celem zaopiniowania projektów uchwał na dzisiejszą sesję oraz 
wysłuchała informacji o ocenie zasobów pomocy społecznej  
 



Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki - Robert Woszak - komisja spotkała 
się raz celem zaopiniowania uchwał na dzisiejszą sesję.  
 
Komisja Rewizyjna - Danuta Grygorowicz - komisja pracowała zdalnie nad sprawozdaniem z 
wykonania budżetu  
 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - Ziemowit Patek - komisja nie spotkała się z uwagi na brak 
przedmiotu obrad   
 
IV Podjęcie uchwał w sprawie:    
 

1. Zwolnienia od podatku od nieruchomości - 136 
 

Projekt uchwały nr 136 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt został 
omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 
W związku z epidemią COVID -19 ustanowione zostały czasowe ograniczenia w prowadzeniu 
działalności gospodarczej przedsiębiorców działających w różnych branżach, co spowodowało 
negatywne skutki finansowe i ekonomiczne dla wielu przedsiębiorców. Kompetencja do podjęcia 
uchwały wynika z art. 15p ustawy z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach związanych 
z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 
wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2020r., poz. 374 ze 
zm.). Powołany art. daje możliwość Radzie Miejskiej wprowadzenie w drodze uchwały zwolnienia 
od podatku od nieruchomości za część roku 2020 gruntów, budynków i budowli związanych z 
prowadzeniem działalności gospodarczej wskazanym grupom przedsiębiorców, których płynność 
finansowa uległa pogorszeniu  w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 
ekonomicznych z powodu COVID-19. 
 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 136. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta/14 osób za,  0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XVII.127.2020 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały.   
 

2. Przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gubin o statusie miejskim w roku 2020 
- 135 

Projekt uchwały nr 135 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt został 
omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 
Zgodnie z art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o ochronie zwierząt (Dz.U. z 2020r., 
poz. 638) Rada jest zobowiązana do określenia w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 
Podjęcie przedmiotowej uchwały jest realizacją powyższego obowiązku.  
 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 
H.Wojnicz - kilka lat temu na tej sali podjęto dobre decyzje i to zaowocowało i uważa, że to jest 
jedna z uchwał, która trzyma się dobrze. Można powiedzieć, że zminimalizowaliśmy rozród 
zwierząt poprzez wspomożenie mieszkańców jeżeli chodzi o sterylizację. W tej chwili wszystko 



drożeje i uważa, że ta opieka, która w tej chwili istnieje będzie trochę więcej kosztowała. Czy ta 
uchwała będzie miała zabezpieczenie finansowe?  
Burmistrz - w ramach możliwości będziemy dokładać środki jeżeli będzie nas na to stać. Nie 
wiadomo jaki ten budżet będzie. Prawdopodobnie wpływ do budżetu z podatków będzie 
mniejszy o 40%. Jeśli to nas dotknie, to z czegoś trzeba będzie zrezygnować.  
J.Skóra - dobrze by było aby Wiadomości Gubińskie informowały, które psy są do pozyskania.  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 135. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta/14 osób za,  0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XVII.128.2020 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały.   
 
 

3 Wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego                                    
w Liceum Ogólnokształcącym im. Bolesława Chrobrego w Gubinie - 137 
 

Projekt uchwały nr 137 radni otrzymali wraz  zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt został 
omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 
Zespól Szkół Ogólnokształcących w Gubinie jest przygotowany do prowadzenia Oddziału 
Przygotowania Wojskowego (OPW). Oddział będzie utworzony w ramach przyznanych limitów 
oddziałów dla Liceum Ogólnokształcącego im. Bolesława Chrobrego na rok szkolny 
2020/2021. Szkoła posiada niezbędne doświadczenie prowadząc klasy mundurowe od 2016r. 
W trakcie tych lat wielu absolwentów szkoły zasiliło służby mundurowe.   
Oddziały Przygotowania Wojskowego są nowym rodzajem oddziału w kształceniu 
ponadpodstawowym, których tworzenie umożliwia nowelizacja ustawy z dnia 14 grudnia 2016r. 
Prawo oświatowe art. 28a i art. 29. W Oddziale Przygotowania Wojskowego  realizowane będzie 
kształcenie ogólne, zgodnie z podstawą programową, a program szkolenia z zakresu 
przygotowania wojskowego stanowić będzie dodatkowe zajęcia edukacyjne.  
 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 137. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta/14 osób za, 0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XVII.129 .2020 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały.   
 
VI. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Gubin o statusie miejskim za rok 2019r.  
Ocenę zasobów radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. Radni nie wnieśli uwag.  
 
VII. Przyjęcie protokołu z XV i z XVI sesji. 
Protokoły były wyłożone do wglądu.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XV sesji 
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty/14 osób za, 0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/  
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu.   
 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XVI sesji 



W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty/14 osób za, 0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/  
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu.   
 
 
VIII. Sprawy różne. 
Przewodniczący poinformował, że kolejna sesja Rady Miejskiej odbędzie się dnia 29 maja 2020r. 
oraz poinformował, że należy uzupełnić skład Komisji Rewizyjnej.  
Podziękował strażakom z okazji Międzynarodowego Święta Strażaka.  
 
H.Wojnicz - zwróciła uwagę na to, że w centrum miasta zalegały śmieci wielkogabarytowe 
podczas Świąt Wielkanocnych i majowych. Wysypywało się ze śmietników. Prasa lokalna pisała, 
że mamy miejsca gdzie jest drugi PSZOK, np. przy ul. Dąbrowskiego.  Jako miasto wyszliśmy  
niekorzystnie jeżeli chodzi o utrzymanie estetyki w naszym mieście. Wielokrotnie składała 
interpelacje aby PSZOK-i były w mieście w miejscach odległych od dróg przejazdowych. Była 
zbulwersowana, że było tak brudno podczas tych świąt majowych. Trzeba coś zrobić aby takie 
rzeczy się nie powtarzały. Musimy reagować natychmiast. Zastanawia się jak w takich 
szczególnych sytuacjach należy zadziałać.  
Burmistrz - na pewne rzeczy nie ma się większego wpływu. Za wszystko trzeba zapłacić. Jeśli 
chce się coś zmienić, to jest to najlepszy moment aby takie informacje wpływały do Wydziału 
Komunalnego i Inwestycji.  
H. Wojnicz- to nas zaskoczyło i musimy w takich sytuacjach sobie radzić. Są oszczędności w 
gromadzeniu odpadów BIO. Nie mówi o dopłacaniu ale o szukaniu oszczędności i 
przeznaczanie na coś innego.  
T.Zajkowska - około 100 rodzin oczekuje na przydział mieszkań socjalnych, komunalnych. 
Stwierdza, że większość tych osób mieszkań nie otrzyma. Jaka jest perspektywa?Czy pan 
burmistrz przewiduje budowę mieszkań socjalnych? Jest zdania, że ludzi ubogich chyba 
przybędzie.  
Burmistrz - program mieszkań komunalnych, czy socjalnych to problem wszystkich 
samorządów. Nigdy nie było takich programów, które by wsparły samorządy w budowaniu 
mieszkań komunalnych czy socjalnych. W poprzedniej kadencji zakupiliśmy 60 mieszkań. 
Zrobiliśmy dość wiele w tej kwestii, wiele planujemy i wiele chcemy zrobić. Nie każdemu 
jesteśmy w stanie dogodzić. 
Z.Bołoczko - w mieście pojawił się deweloper w „koszarach” - może sytuacja się rozładuje. 
1.Zwraca uwagę na to, że osobę odpowiedzialną za wieszanie flag należy postawić do pionu. 
Podczas świąt majowych flagi leżały na ulicy.  
2.PSZOK-i - trzeba spróbować umieścić je w miejscach, gdzie jest już monitoring. Jeśli będzie 
się planowało monitoring, to trzeba wziąć pod uwagę aby było to w okolicach PSZOK-u.  
Należy nagłaśniać w prasie miejskiej, że za darmo jest możliwość oddania na ul. Śląskiej.  
3.Porządki i piękna akcja ogrodnika miejskiego. Ładnie to wszystko wyglądało. Proponuje  
zasadzić krzewy o różnych kolorach liści, aby to było całorocznie.  
4. Obcięte gałęzie przy ul. Lubelskiej. Gałęzie leżały 1,5 miesiąca. Sugeruje aby ogrodnik zajął 
się czymś od początku do końca.  
J.Skóra -  
1. Malowanie pasów i zebr. 
2. Pyta czy miasto może poinformować mieszkańców o zasobach dzierżawy terenów na ogrody 
działkowe, np. w Wiadomościach Gubińskich  
Burmistrz -  

1. Malowanie będzie odbywało się na bieżąco. 
2. Ogródki działkowe - szczytna inicjatywa.  

 



J.Galewski - jaki jest nacisk wójtów i burmistrzów miejscowości przygranicznych                                           
o przywrócenie małego ruchu transgranicznego i czy są informacje na ten temat? 
Burmistrz - systematycznie są wysyłane różne pisma w tych sprawach.  
Z.Patek -  
1. Odpowiedział radnej T.Zajkowskiej w sprawie mieszkań. W MZUK-u mamy nieściągalny 
dług za czynsz, który pozwoliłby na wybudowanie kilku mieszkań. Im więcej mieszkań 
socjalnych będziemy uruchamiali, to tym większy będzie dług. Większość ludzi za te mieszkania 
nie płaci.  
2. Monitoring przy „gniazdach” - uważa, że nie ma co inwestować w ten monitoring, skoro od 
przyszłego roku chcemy zlikwidować gniazda i przejść na segregację w obrębie wspólnot. 
Należy informować mieszkańców. Jest jeden problem- PUM jako wielkogabarytowe odpady 
traktuje np. meble, opony itd., natomiast nie traktuje jako wielkogabarytowe odpady worki ze 
śmieciami.  
3.Turystyka rekreacyjna na rzece Nysa - Straż Graniczna obostrzyła przepisy bardziej niż, kiedy 
granica była otwarta. Czy miasto może wystąpić z pismem do Straży Granicznej o wykładnię, 
bo jest niespójność.   
M.Rogiński -  
1. Na jakim etapie jest budowa mieszkań przy ul. Sportowej? 
2. Trawa przy Przedszkolu nr 3. Proponuje aby wydać jakieś polecenie dyrektorom obiektom 
takie jak przedszkola, żłobki aby gospodarze tych obiektów zajmowali się też terenami na 
zewnątrz, bo czasami to nieciekawie wygląda.  
T.Zajkowska - poruszyła temat referatu drogowego, czy pan Burmistrz jest zadowolony z 
podjętej decyzji i z tej ekipy, jak duża jest ekipa i jakie są jej moce przerobowe? 
Burmistrz - referat należy jeszcze zaopatrzyć w dodatkowe materiały. Obecnie jest tam                             
4 pracowników.  
Burmistrz odpowiada p. M. Rogińskiemu: 
1.Budowa mieszkań na ul. Sportowej - będzie kolejny przetarg  
2.Aktualnie trwa przetarg na zieleń i lada dzień to się unormuje i popiera pomysł aby 
zaktywizować dyrektorów placówek. 
K.Zdobylak - czy komunikacja miejska odbywa się regularnie, czy są ograniczenia? 
Burmistrz - poinformował, że komunikacja miejska nie funkcjonuje do odwołania.  
Z.Bołoczko - chce wiedzieć, czy wykonawcy zmieścili się w kwocie, która była  przeznaczona 
na budowę parkingu przy kościele pw. Matki Bożej Fatimskiej, czy to się opłacało? 
Burmistrz - na koniec będzie zrobione sprawozdanie. Jest też myśl, czy aby nie zrobić samemu 
ulicę Hożą. Na ta ulice jest także możliwość dofinansowania ze strony Wojewody i pozyskanie 
kwoty 200 tys. zł. Pewne rzeczy dobrze jest robić w formie przetargu, a niektóre samemu.   
 
Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji jest wyczerpany i zamknął XVII sesję Rady 
Miejskiej w Gubinie. 
 
 
 
 
                                                                                                  Przewodniczący Rady Miejskiej  
                                                                                                            Wojciech Sendera  
 
 
 
 
 
Zakończono godz. 11:50 
Protokołowała Alicja Dobras 


